
 
 
 
 
 
 
 
 
1.   

 
1.1 The 1st National Student (Youth) Games (“1st NSYG”) are being organised by the General 

Administration of Sport of China and undertaken by the People's Government of Guangxi 
Zhuang Autonomous Region. 
 

1.2 The 1st NSYG will take place at the Damingshan Equestrian Central Park, Guangxi Provinces, 
Mainland China in November 2023. The Games are governed by the rules of the Chinese 
Equestrian Association (“CEA”). In addition, regulations may also be imposed by the Leisure 
and Cultural Services Department (“LCSD”).  

 
1.3 The Hong Kong, China Squad will consist of athletes of Dressage, Eventing and Show Jumping. 

Each age categories of the three disciplines will have up to four team places. Reserve 
combinations may be identified at selection, but will not travel to the Games unless they are 
subsequently selected onto the Squad. 

 
1.4 The Equestrian Federation of Hong Kong, China (“EFHKC”) are responsible for nominating our 

teams to the Leisure and Cultural Services Department (“LCSD”) of the Hong Kong SAR 
Government. 

 
2.  AIM OF THE POLICY 
 
2.1.  The specific aim of this selection policy (the “Policy”) is to select athlete / horse combinations 

for nomination to the Squad that will deliver the best possible results for Hong Kong, China at 
the Games in the equestrian disciplines of Dressage and Jumping in two age categories, and 
Eventing in one age category. Whilst upholding the reputation of the Federation in 
international equestrian sport.  

 
3.  CONFIDENTIALITY 
 
3.1.  It is vitally important for the integrity of the Policy that athletes, owners, performance 

managers, HKEPP team staff, selectors, staff, and associated parties practice at all times a high 
degree of confidentiality relating to information that may have a bearing on selection. All 
confidential information, conversations, and discussions will be identified as such. Any person 
who breaks this confidentiality will be removed from the process.  

 
4.  SELECTION PANEL 
 
4.1  Selection will be undertaken by the EFHKC Training and Selection Sub Committee (“TSSC”), 

with their recommendation being ratified by the Board of Directors of the EFHKC.  
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4.2  All members of the TSSC will be appointed by the EFHKC Board of Directors and will be free 
from interests/conflicts of interest, in so far as possible.  

 
4.3  The Executive Director of the EFHKC will maintain a register of conflicts of interest and all 

members of the TSSC will declare any potential or perceived conflicts as soon as they arise. In 
the instance of an identified conflict of interest, selectors will abstain from the selection 
process.  

 
4.4  Each member of the TSSC will have equal voting rights. Decisions must be reached by a 

majority and with no abstentions (unless a member is required to abstain due to a declared 
conflict of interest). In the event of no majority vote being reached, the final decision will be 
made by the EFHKC Board of Directors.   

 
4.5  All those involved in selection will act throughout the process with integrity, and honesty and 

will use their discretion to select athlete/horse combinations for the Squad, having due regard 
for the selection Policy set out below.  

 
 
5.  CHANGES TO THE SELECTION POLICY 
 
5.1  The TSSC will have the right in exceptional circumstances to amend or change the Policy where 

necessary at any time in order to fulfill the objectives of the Policy. Any changes to the Policy 
must be approved in writing by the EFHKC Board of Directors.  The amended Policy in its 
entirety will be communicated to all athletes who are in contention for selection and the new 
Policy will be published on the EFHKC website.  

 
5.2  In the event of the relocation, cancellation, or postponement of the 1st National Student 

(Youth) Games all relevant parties will be notified immediately. In the event of postponement, 
a different team may be selected, in which case all parties will be notified and the selection 
Policy will be applied again.  

 
6.  ELIGIBILITY/AVAILABILITY FOR CONSIDERATION 
 
6.1  The EFHKC office will ensure that each athlete available for selection satisfies the 

requirements of the Organisers, the LCSD and the HKSAR Government, as well as other criteria 
detailed below before they can be considered. In general, this includes being: 

 
● A Hong Kong passport holder and satisfy the eligibility requirements of the CEA Constitution 

and Rules and its bylaws in force at the time of the Games; 
● A fully, paid up membership of EFHKC and eligible to represent Hong Kong, China in 

competitions under the rules of the Fédération Equestre International (the “FEI”);  
● Athletes for Jumping and Dressage Group A must be between 16 and 19 years old; born 

between 1 January 2004 and 31 December 2007 
● Athletes for Jumping and Dressage Group B must be between 13 and 15 years old; born 

between 1 January 2008 and 31 December 2010 
● Athletes for Eventing must be between 15 and 22 years old; born between 1 January 2001 

and 31 December 2008 
● Eligible under any applicable anti-doping code (i.e. not be serving a competition ban as a result 

of a proven doping or controlled medication violation, human or athlete) 
 

 
6.2 Only Eventing athletes and horses can enter in more than one discipline; however, the horse 

can only be ridden by one athlete (i.e. The same horse-rider combination can enter in Jumping 
or Dressage in addition to Eventing). 
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6.3 Horses that have participated in Jumping/ Dressage at the National Championships or the 14th 

National Games in the period of 2021 to 2023 and the Eventing National Championships in the 
period of 2022 to 2023 are not allowed to participate in this Competition. 
 

6.4  All competing horses' must be born before 31 December 2017. 
 
6.5 Selection for athletes in Show Jumping (Group A and Group B) will be done on a weighted 

table attached (Appendix I). Each rider-horse combination must submit their 5 best results, 
with video evidence and results sheet and a completed table for selection. Only results 
obtained in the CEA or relevant Equestrian Federation of Mainland Provinces 
approved/sanctioned competitions will count towards the athletes point allocation. The 
points will be accumulated from 1 January 2023 to 30 September 2023.  

 
6.5.1 Athletes/horses must show consistent results at the competition levels anticipated in 

the competition. Combinations not showing sufficient results and an acceptable 
performance at the level required may not be selected, even in the event that team 
places remain available. 
 

6.5.2 Riders may submit more than one horse for selection, however in the event that the 
horse needs to be changed, TSSC may select a different combination depending on 
the timeframe before the event and the competitiveness of the combination 

 
6.5.3 Alteration of the horse after selection will be decided by the TSSC. 
 

 
6.6 Horse Power  

 
6.6.1 All athletes in the Dressage and Show Jumping disciplines may be required to provide 

their own horses for the Games. Proven results and training will be required for all 
disciplines. 
 

6.6.2 The EFHKC may assist with sourcing horsepower for riders’ in the Eventing discipline 
for these Games. This will be subject to suitable horse power being accessible. 

 
6.6.3 The EFHKC does not commit to provide horses for any riders, however, if the horses 

are sourced by EFHKC, these will be allocated to riders based on TSSC’s assessment of 
which horse/rider combinations are most likely to deliver the best results and noting 
that this allocation may be changed during the pre-Games period depending on 
progress during training 

 
6.7 In addition, as a condition of selection for the Games, an athlete will be obliged to sign the 

Squad Members’ Agreement and to abide by the Squad Charter. 
 

7.  COMPETITION REQUIREMENTS   
 
7.1 The following competition requirements are the unofficial translation based on the Rules and 

Regulations for the 1st National Student (Youth) Games announced by the CEA (Appendix II). 
Any update to the Rules and Regulations and associated requirements may require this 
Selection Policy to be updated. Any changes will be communicated to all Athletes in 
contention for selection and published on the EFHKC website.  If there are any inconsistency 
or ambiguity between different language versions, the Chinese version shall prevail. 

 
7.2 Dressage:  
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7.2.1 Group A: Dressage Team  

Age 16-19 (Born between 1 January 2004 - 31 December 2007) 
   
 

Competition Format Test Participation 

Competition 1 
Team Competition 

Team:  FEI Junior Team Test  

(國際馬聯 J14-18團體賽科目) 

All 

 
 
7.2.2  Group B: Dressage Team  

Age 13-15 (Born between 1 January 2008 - 31 December 2010) 
 

Competition Format Test Participation 

Competition 1 
Team Competition  

 Team:  FEI Children Team  

(國際馬聯 Ch12-14團體賽科目)  

All 

 
 
 

7.3  Eventing:  
Eventing Team and Individual:  
Age 15-22 (Born between 1 January 2001 - 31 December 2008)  
The Eventing Competitions will take place over three days in the order of Dressage Test, 
Cross Country Test, and Jumping Test.    
 

Competition 
Format 

Level Participation 

Dressage FEI World Dressage Challenge Elementary 

Test (國際馬聯挑戰賽初級科目) 

All 

Cross 
Country 

Height: 70-80cm 
Distance:  1500-2000m 
Speed: 430mpm 
Number of obstacles: 15-20 

All 

Jumping Height: 80-90cm 
Speed: 325mpm 
Number of obstacles: 10-12 

All 
 
 

 
 
7.4  Jumping:  
 

7.4.1 Group A: Show jumping Team  
Age 16-19 (Born between 1 January 2004 - 31 December 2007) 
 

Obstacles and other 
technical 
requirements 

Team competition 

Number of obstacles Max. 12 

Maximum height 120-130cm 

Speed 350mpm 

Length Max. 1.4m 

Table Table A 
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1st round Against the clock 

2nd round Against the clock 

Jump-off Yes 

Participation All 

 
 
7.4.2 All competitions will be run in accordance with the relevant current FEI discipline rules 
2023. 

  
7.4.3 Group B : Show jumping Team  

Age 13-15 (Born between 1 January 2008 - 31 December 2010) 
 

Obstacles and other 
technical 
requirements 

Team competition 

Number of obstacles Max. 12 

Maximum height 110-120cm 

Speed 350mpm 

Length Max. 1.3m 

Table Table A 

1st round Against the clock 

2nd round Against the clock 

Jump-off Yes 

Participation All 

 
 
7.4.4 All competitions will be run in accordance with the relevant current FEI discipline 
rules 2023. 

 
8.   SELECTION CRITERIA 
  
8.1.  The TSSC will take the following criteria into account in making their selection decisions. The 

following criteria are listed in order of importance: 

  
8.1.1  Dressage (Group A & Group B): results of the combination at the Games level, or 

riders with clear dressage experience and suitable horsepower will be selected above 
riders with less experience.  If on a borrowed horse clear training videos and test riding 
ability by video evidence will be assessed by TSSC. 
 
Eventing: results of the combination at the Games level, or riders with clear eventing 
experience and suitable horsepower will be selected above riders with less experience. 

 
Jumping (Group A & Group B):  
Athlete / Horse combinations with recent results at CEA or relevant Equestrian 
Federation of Mainland Provinces approved/sanctioned competitions at the required 
level will take the preference, following the points table; results can be used from 1 
Jan 2023 – 30 September 2023. Please refers to Appendix I for the allocation of points, 
which is separately attached. 
 
For all disciplines, recent performance will take precedence over historical 
performances. This will be the primary factor in selection. 
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8.1.2  The fitness and soundness of the horse.  The advice of the HKEPP Programme 
veterinary surgeon or another appointed veterinary surgeon will be sought. 
Veterinary history will be taken into account.  

 
8.1.3 The fitness of an athlete to perform to their full potential at the Games may be 

considered by the TSSC when selecting combinations or reserves for the Games;   
 
8.1.4 The physical conditions in which the Games will be held and the potential impact of 

those conditions on the athlete/horse combination’s performance;  
 
8.1.5 The performance of the athlete in previous Championships and Games and their 

ability to perform under pressure. 
  
8.1.6 The willingness of the athlete and their owners, grooms, coaches, or other individuals 

to contribute positively to the Squad environment, the objective of the selection Policy 
and to abide by the Squad charter;  

 
 
9.   SELECTION PROCESS 
 
9.1  Selection: The TSSC will meet in order to select the Squad and reserves as required.  
 
9.2  Veterinary Matters: As part of the selection process the advice from the Team Veterinary 

Surgeon will be taken into consideration.  Where required, there may be an official inspection 
of the horses where a blood and/or urine test may be taken, along with other assessment 
methods.  Athletes are expected to facilitate open communication between their own 
Veterinary Surgeon and the Team Veterinary Surgeon. 

 
9.3  Anti-doping, controlled medications and limb sensitivity testing: As part of the selection 

process, horses may be randomly tested for the presence of controlled medications or 
prohibited substances as detailed in the FEI Equine Anti-Doping and Controlled Medication 
Regulations in force at the time of testing. They may also be subject to random limb sensitivity 
assessment. Athletes are to ensure owners of their horses will consent to the testing and 
assessment. In the instance of failing to provide a sample (for whatever reason) or to reject 
the assessment, the combination will become ineligible for selection. Results and any 
subsequent investigations will be taken into account when making selection decisions.   

 
9.4  Timeline   

This timeline is subject to change in accordance with confirmation of timelines issues by LCSD, 
CEA and/or the Organising Committee.  

9.4.1  11 August 2023:  Final expressions of interest – athletes are required to make 
expressions of interest to the EFHKC of all possible combinations they wish to be 
considered for selection.  

9.4.2  31 August 2023: TSSC Selection - the date by which the TSSC will make a training 
squad selection 

9.4.3  30 September 2023:   Final date for competition results to be achieved and submitted 

9.4.4  2 October 2023: TSSC Final Selection - the date by which the TSSC will make selection 
and communicate decision to the EFHKC Board of Directors 
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9.4.5  3 October 2023:  EFHKC Board of Directors confirmation – the date by which the 
EFHKC will ratify the selection decisions of the TSSC  

9.4.6  5 October 2023:  Selection decisions notified to athletes 

At this time, it is not known what substitution rules are in place prior to the start of the 
competition. Further communication will be circulated to all potential athletes when known. 

9.5  Squad Announcement: The LCSD will make the formal announcement of selection. Athletes 
will be notified of the EFHKC’s decision prior to the formal announcement but are required to 
maintain complete confidentiality until the formal announcement is made.  

 
9.6 In the event that the Organisers amend deadlines for entries submission, this timeline may be 

amended. All athletes in contention for selection will be notified of any changes immediately.  
 
10.  POST SELECTION 
 
10.1.  Team Running Order: The Team Manager will work with the athlete coaches to decide the 

Team running order (where applicable) and will inform athletes accordingly.    
 
10.2  Maintaining Form: Athletes should note that selection decisions are subject to the athlete / 

horse combinations retaining fitness / performance (see substitution below). Once an athlete 
/ horse combination has been selected they must maintain a suitable training or competition 
programme. 

 
10.3  Substitution: Subject to confirmation of the substitution rules being confirmed by the OC, the 

Selectors may substitute a selected combination for a reserve, and/or de-select any 
combination in the event that he/she fails to adhere to this Policy or horse or athlete are 
deemed to be unfit to compete, between the announcement of the Squad and the start of the 
competition.  

 
10.4  Code of Conduct / Athlete Agreement:  
 

10.4.1  All selected athletes will be required to sign and abide by the EFHKC Athletes’ 
agreement, which will be made available to athletes at the selection.  

 
10.4.2  Athletes and other accredited personnel will be required to sign and abide by any 

LCSD/OC generated agreements and /or abide by codes of behaviour for the 
equestrian Squad at the Games.   

 
10.4.3  Athletes and their support teams are expected to behave at all times in a manner that 

does not bring the sport, the EFHKC, their supporters (namely, but not exclusively the 
Hong Kong Jockey Club and the Hong Kong Sports Institute) or the HKSAR Government 
into disrepute.  

 
10.4.4  The athlete and their support teams are expected to participate fully in all team Hong 

Kong, China events, briefings and video sessions 
 
11.  COMMUNICATION 
 
11.1  Publication of the Policy: The Selection Policy will be placed on the EFHKC website and 

distributed by email to all athletes in contention for selection.   
 
11.2  Point of Contact 
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11.2.1  Enquiries about the Selection Policy can be made in writing to the Executive Director 

of the EFHKC. 
 

11.2.2  The point of contact for athletes who are considering selection and wish to discuss 
their intended competition plans will be with the respective coaches of their discipline.  

 
 
 
12.  APPEALS PROCESS AND PROCEDURES   

 
12.1  Athletes have the right to appeal against a selection decision but only on the grounds that the 

TSSC have failed to comply with this Policy or have made a decision that no rational body of 
competent selectors could reasonably reach.  An appeal must be made by submitting the 
appeal form and the appeal fee of HK$5,000 to the Executive Director of the EFHKC within 48 
hours of being informed of the decision. Supporting information or documents shall be 
submitted together with the appeal form. In the event the appeal is successful, the appeal fee 
will be returned to the Athlete. 

 
12.2 The Executive Director of EFHKC shall acknowledge receipt of the appeal and will inform the 

President that an appeal has been received. Generally, the Executive Director will manage 
communication between the parties and is available to answer any questions the appellant 
may have on the process.  

 
12.3  The President shall appoint an appeal panel who shall consider the appeal, made up of three 

individuals with technical equestrian sporting expertise and legal knowledge, to be agreed 
upon by the Board of Directors prior to selection. An appeal hearing may be held if required, 
which may be held virtually or in person depending on the circumstances. Where held, the 
Athlete and his/her one representative will have an opportunity to present evidence as to the 
basis of their appeal. Additional accompanying attendance is subject to approval by the 
Appeal Panel. The proceedings should mainly be conducted in English. If either party wishes 
to address the Appeal Panel in Chinese or another language, the Appeal Panel must be advised 
in advance for arrangement. During the hearing, no photography, sound recording, or video-
taking is allowed without the prior approval of the Appeal Panel.  
 

12.4 The Appeal Panel aims to make decisions that are not only fair and well-reasoned but also 
speedy and timely. If appropriate, the Appeal Panel may make an oral decision at the end of 
the hearing with a written explanation to be given to the appellant afterward. In some cases, 
the Appeal Panel will need further time to consider the matter and will “reserve” its decision. 
This means it will let the parties know its decision at a later date. 

 
The Appeal Panel shall always release a written decision, which includes an explanation of the 
reasons for the decision, to the appellant, the Board of Directors, and the TSSC.  

 
 
END 



All results must be submitted with the results sheet and video evidence, clearly labelled

Points will be calculated per rider-horse combination, riders may submit results as a combination with more than one horse

Jumping Group A:

Minimum of entries 1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 5 pts 4 pts 3 pts 2 pts 1 pt 1 pt

1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 10 pts 8 pts 6 pts 4 pts 2 pts 2 pt

1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 15 pts 12 pts 9 pts 6 pts 4 pts 4 pts

Jumping Group B: 

Minimum of entries 1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 5 pts 4 pts 3 pts 2 pts 1 pt 1 pt

1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 10 pts 8 pts 6 pts 4 pts 2 pts 2 pt

1st Placing 2nd Placing 3rd Placing Top 10 Top 15 *Double Clear

8 riders or above 15 pts 12 pts 9 pts 6 pts 4 pts 4 pts

In the event of a tie in point the rider that is an HKSI ETG athlete will be given precedence

Appendix I - Table for Show Jumping Selection for the 1st National Student (Youth) Games

Best 5 results during time period 1 Jan 2023 to 30 Sep 2023 with the most recent results taking preference

100cm classes

110cm classes

115cm or above classes

Best 5 results during time period 1 Jan 2023 to 30 Sep 2023 with the most recent results taking preference

Only results obtained in the Chinese Equestrian Association (CEA) or relevant Equestrian Federation of Province approved/sanctioned competitions will count towards the athletes point allocation

Time faults will not taken into account

120cm classes

125cm classes

130cm or above classes
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第一届全国学生（青年）运动会（公开组） 

马术项目竞赛规程 

 

一、竞赛时间和地点 

（一）预赛 

1.三项赛 

（1）第一站：7 月 14-16 日，陕西西安 

（2）第二站：7 月 28-30 日，江苏无锡 

2.场地障碍 

（1）第一站：7 月 21-23 日，上海 

（2）第二站：8 月 19-20 日，北京 

3.盛装舞步 

（1）第一站：7 月 22-23 日，上海 

（2）第二站：8 月 5-6 日，江苏无锡 

（二）决赛 

11 月，广西上林 
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二、竞赛项目 

按照《第一届全国学生（青年）运动会（公开组）小项

和年龄设置方案》相关规定执行。 

三、参加单位 

河北省石家庄市、保定市、邯郸市，山西省太原市、大

同市，内蒙古自治区呼和浩特市、赤峰市，辽宁省沈阳市、

大连市、鞍山市、朝阳市，吉林省长春市、吉林市，黑龙江

省哈尔滨市、齐齐哈尔市、大庆市、七台河市，江苏省南京

市、苏州市，浙江省杭州市、宁波市、温州市，安徽省合肥

市、滁州市，福建省福州市、厦门市，江西省南昌市、赣州

市，山东省济南市、青岛市，河南省郑州市、洛阳市，湖北

省武汉市、宜昌市，湖南省长沙市、岳阳市，广东省广州市、

深圳市、东莞市，广西壮族自治区南宁市、北海市，海南省

海口市，四川省成都市、甘孜藏族自治州，贵州省贵阳市、

遵义市，云南省昆明市、玉溪市，西藏自治区拉萨市，陕西

省西安市、榆林市，甘肃省兰州市、天水市，青海省西宁市，

宁夏回族自治区银川市、石嘴山市，新疆维吾尔自治区乌鲁

木齐市、喀什地区，新疆生产建设兵团第八师石河子市，北

京市东城区、朝阳区，天津市西青区、滨海新区，上海市黄
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浦区、杨浦区，重庆市沙坪坝区、九龙坡区，香港特别行政

区，澳门特别行政区。 

以上单位有资格报名参加比赛。 

四、运动员和马匹资格 

（一）运动员和马匹资格按照《第一届全国学生（青年）

运动会竞赛规程总则》第六条第（二）款有关规定执行。 

（二）运动员和马匹年龄按照《第一届全国学生（青年）

运动会（公开组）小项和年龄设置方案》执行。 

（三）香港、澳门参赛运动员应为香港、澳门特别行政

区居民中的中国公民或香港、澳门特别行政区的永久性居民，

运动员资格由香港、澳门参赛代表团依照规定审定。 

（四）仅三项赛运动员及马匹可兼项，马匹只允许被一

名运动员骑乘（即：同一人马组合在报名参加三项赛项目时

可兼项报名场地障碍或盛装舞步的比赛）。 

（五）2021 年至 2023 年参加过全国马术场地障碍/盛装

舞步锦标赛及第十四届全国运动会场地障碍/盛装舞步项目

的马匹不得参加本次比赛。2022 年至 2023 年参加过全国马

术三项赛锦标赛的马匹不得参加本次比赛。 
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（六）预、决赛报名截止后将在中国马术协会官方网站

对运动员名单进行公示，公示期间如对运动员代表资格有异

议的，请书面反馈（加盖公章）中国马术协会。公示期间未

提出异议的，视为各单位对运动员代表资格无意见。 

（七）各代表队参赛马匹须持有中国马术协会颁发的马

匹护照。代表各单位参赛马匹在预赛报名截止后不得跨单位

交流使用。 

（八）参赛马匹出发前须到所在地县级以上兽医站进行

检疫，并出具检疫合格证明书。 

（九）运动员需符合中国马术协会骑手分级管理规定。

即场地障碍甲组参赛运动员需达到中马协场地障碍中一级，

乙组参赛运动员需达到中马协场地障碍中二级；盛装舞步甲

组参赛运动员需达到中马协盛装舞步中二级，乙组参赛运动

员需达到中马协盛装舞步中三级；三项赛参赛运动员需达到

中马协三项赛中三级。 

（十）能力要求：在满足第八条所述条件的前提下，所

有决赛参赛运动员须以相同人马组合（除香港、澳门特别行

政区）于 2022 年 8 月 1 日-2023 年 8 月 31 日期间完成以下

能力要求： 
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1.场地障碍甲组参赛运动员成功完赛一场中国马术协

会主办或认可的 110cm 或以上级别场地障碍比赛（比赛须按

照表 A 进行）且 2 轮总罚分不超过 16 分。 

场地障碍乙组成功完赛一场中国马术协会主办或认可

的 90cm 或以上级别场地障碍比赛（比赛须按照表 A 进行）且

2 轮总罚分不超过 16 分。 

2.盛装舞步甲组参赛运动员须完成一场由中国马术协

会主办或认可的中马协中二级及以上科目（2015 版 FEI 挑战

赛初级科目赛事）或国际马联 J14-18 及以上科目（预赛、团

体赛、个人赛科目）。 

盛装舞步乙组须完成一场由中国马术协会主办或认可

的中马协中三级及以上的科目（2015 版 FEI 挑战赛预备级科

目赛事)或国际马联 Ch12-14 及以上科目（预赛 A、预赛 B、

团体赛、个人赛科目）。 

3.三项赛参赛运动员须参加一场由中国马术协会主办

的三项赛赛事，或中国马术协会分级考核三项赛中三级考级

通过记录，越野赛障碍罚分不超过 20 分，时间罚分不超过

20 分；场地障碍罚分不超过 16 分。 

4.如截止日后运动员及马匹未能完成能力要求，将由产
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生该名额赛事后序名次递补。参赛单位团体项目报名不足 3

人的，视为放弃团体参赛名额，由产生该名额赛事的后序名

次递补。递补的团体和个人人马组合也须满足以上能力要求。 

五、参加办法 

（一）预赛 

1.团体项目每个代表队最多报 4 名运动员、5 匹马（含

1 匹替补马）；最少报 3 名运动员、3 匹马。 

2.三项赛项目各代表队须至少有一名 15-18周岁运动员

方可报名。 

3.团体项目如报名人数少于 3 名运动员，则最多可报 2

对人马组合参加预赛。 

4.三项赛项目的运动员和马匹一旦以人马组合形式通

过预赛获得决赛资格，在决赛阶段，需以相同的人马组合形

式参加比赛。                   

（二）决赛 

1.决赛阶段团体和个人名额通过预赛产生，具体办法如

下： 

预赛第一场团体赛前 6 名的单位分别获得 1 个团体名额，
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三项赛个人赛前 4 名的单位分别获得 1 个个人名额。 

预赛第二场团体赛前 6 名的单位分别获得 1 个团体名额，

三项赛个人赛前 4 名的单位分别获得 1 个个人名额。 

各分项每个单位最多获得 1 个团体或 1 个个人参赛名额，

已取得团体名额队伍不再参与该分项个人名额分配排名。参

赛名额将依次顺延。 

2.如有放弃决赛资格的团体或个人，需按照赛事要求，

由代表单位向中国马术协会提出书面申请，获批后确认放弃

资格，决赛资格将顺延至下个团体或个人。无故或不按程序

退赛的，将按照相关规定进行追究。 

3.每个团体名额最少须报 3 名运动员，最多可报 4 名运

动员。参赛名额分配各参赛单位，参赛人选由各参赛单位确

定（例：XX 市代表队只取得了个人名额，决赛报名前可在预

赛名单中更换人马组合，更换申请须由各省、自治区、直辖

市体育局报中马协核准，并说明理由），更换后的人马组合须

符合本规程第四条的相关规定。参赛单位如放弃参赛名额，

将由产生该名额赛事的后序名次递补。参赛单位团体项目报

名不足 3 人的，视为放弃团体参赛名额，由产生该名额赛事

的后序名次递补。各单位自带马匹参赛，各分项每个运动员
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限报 1 匹马，每个分项可报 l 匹备用马。 

4.各代表队官员（含领队、教练员、兽医、工作人员等）

按照与运动员数量 1 比 4 的比例配备，各代表队每个小项可

另报马工 1 人。超编工作人员可报马主，人数不超过参赛马

匹数，一切费用自理。 

六、竞赛办法 

预赛和决赛场地障碍均采用国际马联 2023 年 1 月 1 日

颁布的第 27 版竞赛规则；盛装舞步采用 2023 年 1 月 1 日国

际马联颁布的第 26 版竞赛规则；三项赛采用 2023 年 1 月 1

日国际马联颁布的第 25 版竞赛规则。 

（一）预赛 

1.场地障碍团体 

（1）场地障碍团体甲组 

比赛为两轮赛，按国际马联竞赛规则处罚 A表进行评判，

第一轮争取时间，第二轮争取时间。行进速度为每分钟 350

米，障碍高度为 1.15 米-1.25 米,宽度不超过 1.35 米。两轮

比赛路线不同，障碍数量最多为 12 道，其中最多包含两道双

重组合障碍或一道双重组合障碍和一道三重组合障碍，比赛

不设立水障和砖墙。 
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第一轮出场顺序由抽签决定，团体队内顺序由领队申报。

完成第一轮比赛的团体/个人有资格进入第二轮比赛。第二

轮出场顺序按第一轮成绩排名倒序出场，如成绩相同，按第

一轮出场顺序出场。 

团体成绩评定以全队通过规定路线失误少、第二轮比赛

用时少为取胜标准，每轮取同队成绩最好的 3 名运动员的罚

分相加，累计两轮成绩。如果两队罚分相同，第二轮 3 名运

动员的总用时少者，团体名次列前。如果两队罚分和第二轮

总用时都相同，第一轮 3 名运动员的总用时少者，团体名次

列前。  

（2）场地障碍团体乙组 

比赛为两轮赛，按国际马联竞赛规则处罚 A表进行评判，

第一轮争取时间，第二轮争取时间。行进速度为每分钟 350

米，障碍高度为 1.05 米-1.15 米,宽度不超过 1.25 米。两轮

比赛路线不同，障碍数量最多为 12 道，其中最多包含两道双

重组合障碍或一道双重组合障碍和一道三重组合障碍，比赛

不设立水障和砖墙。 

第一轮出场顺序由抽签决定，团体队内顺序由领队申报。

完成第一轮比赛的团体/个人有资格进入第二轮比赛。第二

轮出场顺序按第一轮成绩排名倒序出场，如成绩相同，按第

一轮出场顺序出场。 
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团体成绩评定以全队通过规定路线失误少、第二轮比赛

用时少为取胜标准，每轮取同队成绩最好的 3 名运动员的罚

分相加，累计两轮成绩。如果两队罚分相同，第二轮 3 名运

动员总用时少者，团体名次列前。如果两队罚分和第二轮总

用时都相同，第一轮 3名运动员总用时少者，团体名次列前。 

2.盛装舞步团体 

（1）盛装舞步团体甲组 

比赛以一轮进行，采用国际马联 J14-18 预赛科目。 

比赛出场顺序抽签产生，团体内顺序由各团体申报产生。 

团体赛成绩将同队前三名的人马组合的成绩相加，累计

得分高者名次列前。如出现得分相同，比较各队得分居第三

位的运动员的分数，分数高者名次列前。如仍相同，比较各

队得分位居第二位的运动员的得分，分数高者名次列前，如

仍有并列，则名次并列。 

（2）盛装舞步团体乙组 

比赛以一轮进行，采用国际马联 Ch12-14 预赛 A 科目。 

比赛出场顺序抽签产生，团体内顺序由各团体申报产生。 

团体赛成绩将同队前三名的人马组合的成绩相加，累计

得分高者名次列前。如出现得分相同，比较各队得分居第三

位的运动员的分数，分数高者名次列前。如仍相同，比较各
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队得分位居第二位的运动员的得分，分数高者名次列前，如

仍有并列，则名次并列。 

3.三项赛 

比赛分三天进行（或根据报名情况另行制定），第一天盛

装舞步赛，第二天进行越野障碍赛，第三天进行场地障碍赛。

盛装舞步赛使用挑战赛预备级科目（中三级），越野障碍赛高

度 70CM，场地障碍赛高度 80CM。 

（二）决赛 

1.场地障碍团体 

（1）场地障碍团体甲组 

比赛为两轮赛含附加赛，按国际马联竞赛规则处罚 A 表

进行评判，第一轮争取时间，第二轮争取时间。行进速度为

每分钟 350 米，障碍高度为 1.20 米-1.30 米,宽度不超过 1.4

米。两轮比赛路线不同，障碍数量最多为 12 道，其中最多包

含两道双重组合障碍或一道双重组合障碍和一道三重组合

障碍，比赛不设立水障和砖墙。附加赛争时，障碍道数为 6-

8 道。 

第一轮出场顺序由抽签决定，团体队内顺序由领队申报。

完成第一轮比赛的团体/个人有资格进入第二轮比赛。第二

轮出场顺序按第一轮成绩排名倒序出场，如成绩相同，按第
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一轮出场顺序出场。 

团体成绩评定以全队通过规定路线失误少、第二轮比赛

用时少为取胜标准，每轮取同队成绩最好的 3 名运动员的罚

分相加，累计两轮成绩。如果前三名出现总罚分相同，则举

办附加赛，所有队内成员都可以参加附加赛，附加赛成绩先

计算每队最好的 3 名运动员的总罚分，罚分少者名次列前，

如罚分相同，则比较各队 3 名运动员的总用时，用时少者名

次列前。其他名次的队伍根据两轮总罚分以及第二轮总用时

进行排名，如果总罚分和第二轮总用时都相同，则参考第一

轮 3 名骑手的总用时。  

（2）场地障碍团体乙组 

比赛为两轮赛含附加赛，按国际马联竞赛规则处罚 A 表

进行评判，第一轮争取时间，第二轮争取时间。行进速度为

每分钟 350 米，障碍高度为 1.10 米-1.20 米,宽度不超过 1.3

米。两轮比赛路线不同，障碍数量最多为 12 道，其中最多包

含两道双重组合障碍或一道双重组合障碍和一道三重组合

障碍，比赛不设立水障和砖墙。附加赛争时，障碍道数为 6-

8 道。 

第一轮出场顺序由抽签决定，团体队内顺序由领队申报。

完成第一轮比赛的团体/个人有资格进入第二轮比赛。第二

轮出场顺序按第一轮成绩排名倒序出场，如成绩相同，按第
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一轮出场顺序出场。 

团体成绩评定以全队通过规定路线失误少、第二轮比赛

用时少为取胜标准，每轮取同队成绩最好的 3 名运动员的罚

分相加，累计两轮成绩。如果前三名出现总罚分相同，则举

办附加赛，所有队内成员都可以参加附加赛，附加赛成绩先

计算每队最好的 3 名运动员的总罚分，罚分少者名次列前，

如罚分相同，则比较各队 3 名运动员的总用时，用时少者名

次列前。其他名次的队伍根据两轮总罚分以及第二轮总用时

进行排名，如果总罚分和第二轮总用时都相同，则参考第一

轮 3 名骑手的总用时。 

2.盛装舞步团体 

（1）盛装舞步团体甲组 

比赛以一轮进行，采用国际马联 J14-18 团体赛科目。 

比赛出场顺序抽签产生，团体内顺序由各团体申报产生。 

团体赛成绩将同队前三名的人马组合的成绩相加，累计

得分高者名次列前。如出现得分相同，比较各队得分居第三

位的运动员的分数，分数高者名次列前。如仍相同，比较各

队得分位居第二位的运动员的得分，分数高者名次列前，如

仍有并列，则名次并列。 

（2）盛装舞步团体乙组 
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比赛以一轮进行，国际马联 Ch12-14 团体赛科目。 

比赛出场顺序抽签产生，团体内顺序由各团体申报产生。 

团体赛成绩将同队前三名的人马组合的成绩相加，累计

得分高者名次列前。如出现得分相同，比较各队得分居第三

位的运动员的分数，分数高者名次列前。如仍相同，比较各

队得分位居第二位的运动员的得分，分数高者名次列前，如

仍有并列，则名次并列。 

3.三项赛 

比赛分三天进行（或根据报名情况另行制定），第一天盛

装舞步赛，第二天进行越野障碍赛，第三天进行场地障碍赛。

盛装舞步赛使用中马协中二级科目即国际马联挑战赛初级

科目，越野障碍赛高度 80CM，场地障碍赛高度 90CM。 

场地障碍赛障碍高度预赛 0.80 米、决赛 0.90 米。障碍

宽度预赛不超过 1.00 米，决赛不超过 1.10 米。障碍数量共

10-12 道。行进速度 325 米/分钟。根据国际马联竞赛规则处

罚甲表进行评判，不争取时间。 

越野障碍赛障碍高度预赛 0.70 米、决赛 0.80 米。障碍

数量共 15-20 道。路线长度 1500-2000 米。行进速度 430 米

/分钟。 

团体赛以同队 4名运动员中个人的三个单项总成绩列本



15 

 

队前 3 名的成绩相加为本队团体成绩，累计罚分少者名次列

前。如果两个或多个参赛队罚分相同，比较各队成绩最好的

三名队员的个人名次之和，名次之和较小的排名列前。如成

绩仍然相同，则比较各队第三名的名次，名次较小的排名列

前。如仍有并列，则名次并列。 

三项赛团体赛同时作为个人赛决赛成绩，以个人总罚分

排列名次，三个单项的总成绩累计罚分少者名次列前。如果

两名或多名运动员总罚分相同，其排名按以下方法确定：1.

取越野赛罚分（包含障碍罚分、时间罚分及其它罚分）少者

名次列前。2.如成绩仍然相同，取盛装舞步赛罚分少者名次

列前 3.如成绩仍然相同，取越野赛行进时间更接近最佳时间

者名次列前。4.如成绩仍然相同，取场地障碍赛罚分少者（包

括障碍罚分、时间罚分）名次列前。5.如成绩仍然相同，取

场地障碍赛用时少者名次列前。6. 如成绩仍然相同，取盛装

舞步赛中人马组合的总体印象分更高者名次列前。7. 如成

绩仍然相同，名次并列。 

七、录取名次和奖励办法 

按照《第一届全国学生（青年）运动会（公开组）竞赛

规程总则》第九条有关规定执行。 

八、技术官员 

按照《第一届全国学生（青年）运动会（公开组）竞赛
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规程总则》第十一条有关规定执行。 

九、报名和报到 

（一）预赛 

1.按照中国马术协会另行公布的补充通知报名。 

2.所有人员按照补充通知要求时间报到，提前报到者，

费用自理。所有参赛人员于赛后第一天离会，因故无法按时

离会人员，所需费用自理。 

（二）决赛 

报名和报到按照《第一届全国学生（青年）运动会竞赛

规程总则》第十二条第（二）款有关规定执行。 

十、反兴奋剂和赛风赛纪 

按照《第一届全国学生（青年）运动会竞赛规程总则》

相关规定执行。 

十一、经费 

（一）预赛 

获得决赛资格运动员的住宿费由中国马术协会和承办

单位负担，其他相关费用自理；未获得决赛资格的运动员费

用自理；所有官员费用自理。 
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请各单位按照补充通知要求于赛前缴纳所有参赛人员

的食宿等费用，获得决赛资格运动员的住宿费将于赛后确定

决赛资格后予以退回。 

（二）决赛 

按照组委会相关规定执行。 

十二、其它 

（一）参赛马匹须按规定注射马流感疫苗。 

（二）参赛运动员须于赛前自行购买意外伤害险，报到

时将保险证明提交组委会，无有效保险者组委会有权拒绝其

参赛。比赛期间出现的伤病事故、人身损害和财产损失等由

参赛代表队或个人处理。赛后一切事宜及费用等由参赛代表

队或个人负责。 

（三）未成年运动员须出具监护人同意书，方可参赛。 

十三、未尽事宜，另行通知 


